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Protokół Nr XVI/11 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 21 grudnia 2011 roku  
o godzinie 15.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
Obrady rozpoczęto w dniu 21 grudnia 2011 roku o godzinie 15.00. 
Obrady zakończono w dniu 21 grudnia 2011 roku o godzinie 16.50.  
W XVI sesji Rady Miejskiej udział wzięło 13 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Lew – Pilarska; 
• Zastępca Burmistrza Gminy Czempiń – Jan Adam Kaźmierczak;  
• Członek Zarządu Powiatu Kościańskiego – Bożena Stróżyk;  
• Radny Rady Powiatu Kościańskiego - Piotr Nowakowski;   
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Dariusz Piotrowski; 
• Komendant Gminny Związku OSP RP – Jan Kasperski;  
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń.  

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 21 grudnia 2011 
roku o godzinie 15.00 otworzył XVI sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, że zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 12 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie powołała na 
Sekretarza obrad XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radną Irenę Grzelkę.  
 

Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, że radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XVI sesji. Do przedłożonego 
porządku obrad w dniu 19 grudnia 2011 roku wniosek złożyła Burmistrz Gminy Czempiń. 
Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad w punkcie 4a punkt: „Podjęcie uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na lata 2011 – 2020”.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad w punkcie 4b punkt: „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2011 rok”. 
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Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad w punkcie 4c punkt: „Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 
zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 
Czempiń”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad w punkcie 4d punkt: „Podjęcie uchwały w sprawie zasad 
usytuowania na terenie gminy Czempiń miejsc sprzedaży i podawania napojów 
alkoholowych.” 

 
Wobec powyższego porządek obrad posiedzenia przedstawiał się w sposób następujący:  

1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
4a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Czempiń na lata 2011 – 2020.  
4b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy 
Czempiń na 2011 rok.  
4c. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących                 
w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Czempiń.  
4d. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Czempiń miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  

Czempiń na lata 2012 - 2020.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 2012 rok:  

a) Odczytanie projektu uchwały; 
b) Odczytanie opinii komisji stałych Rady Miejskiej; 
c) Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
d) Odczytanie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii i wniosków Komisji 

oraz Regionalnej Izby Obrachunkowej; 
e) Dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek; 
f) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.   

7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym. 
8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                                            

w okresie międzysesyjnym. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zakończenie obrad XVI sesji.  

 
Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
zapoznał się z protokołem z XV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i nie wnosi zastrzeżeń co 
do jego treści.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XV sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 8 grudnia 2011 roku.  
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Do punktu 4 porządku obrad:  
 
Interpelacji nie zgłoszono.  
 
Do punktu 4a porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 12 radnych: 11 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                    
Nr XVI/129/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 roku                  
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czempiń na lata 
2011 – 2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4b porządku obrad:  
 
Na obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu przybył radny Maciej Głochowiak, 
wobec powyższego Rada Miejska w Czempiniu obradowała w składzie 13 – osobowym.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVI/130/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 
roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Czempiń na 
2011 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy Czempiń 
Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4c porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVI/131/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 
roku w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali wchodzących w skład 
mieszkaniowego zasobu Gminy Czempiń. przedstawioną wraz z uzasadnieniem 
Inspektor Referatu Inwestycji i Infrastruktury Technicznej – Marzenę Stam – 
Włodarczak. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 4d porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę Nr XVI/132/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 
roku w sprawie zasad usytuowania na terenie gminy Czempiń miejsc sprzedaży           
i podawania napojów alkoholowych przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Inspektor Referatu Organizacyjnego – Teresę Łukowiak.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Do punktu 5 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  
Czempiń na lata 2012 – 2020 przedstawionego wraz z uzasadnieniem przez  Skarbnik Gminy 
Czempiń – Halinę Łączną:  
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Radny Wojciech Adamski zauważył, że do powyższego projektu uchwały zostały 
wprowadzone trzy inwestycje dotyczące „budowy świetlic”, podczas gdy mówi się, że                 
w budżecie gminy Czempin nie ma środków na realizację interpelacji radnych; tymczasem 
wprowadzamy kwotę blisko 1,5 mln zł na inwestycje – Modernizacja świetlicy w Donatowie, 
w Słoninie i Betkowie. Radny Wojciech Adamski wyraził wątpliwość, czy na najbliższe trzy 
lata należy takie inwestycje planować w budżecie gminy – w pierwszym roku to jest 60 000 zł 
na projekty, w sumie inwestycje te będą kosztowały 1 450 000 zł, rodzi się jednak 
wątpliwość, czy jest konieczna modernizacja świetlicy w Donatowie, która jest w dobrym 
stanie i wydanie na to kwoty 600 000 zł, czy konieczne jest na dziś wydawanie kwoty 
711 000 zł na świetlicę w Słoninie oraz znacznej kwoty na świetlicę w Betkowie. Radny 
Wojciech Adamski zauważył, że w latach następnych 2014 i dalej będą konieczne środki na 
utrzymanie tych świetlic – na ogrzewanie, utrzymanie, zatrudnienie ludzi, ponieważ 
wybudowanych obiektów nie można pozostawić bez opieki. Radny Wojciech Adamski 
zauważył, że pomija się w tej uchwale niezałatwione sprawy sołectwa Głuchowo – 
największej wioski w gminie, w której nie ma świetlicy, tymczasem jest inicjatywa 
mieszkańców i warto byłoby część z tych środków przeznaczyć dla Głuchowa. Radny 
Wojciech Adamki pytał, czy „to jest nam tu na dziś potrzebne”.  
 
Radny Jarosław Konieczny pytał: „czy nam już się nic nie należy na tych wsiach, kiedy 
będzie dobry czas”. Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że jeśli są pieniądze do pozyskania 
z zewnątrz, to trzeba je wykorzystać. Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że na wioskach 
tych nie ma planów kanalizacji, dlatego należałoby chociaż coś wykonać.  
 
Radny Wojciech Adamski przypomniał, że rok temu za kwotę 140 000 zł sprzedaliśmy 
budynek po szkole podstawowej w Słoninie, w którym były duże sale, łazienki, obok parking; 
a po dwóch latach chcemy wydać 711 000 zł na pomieszczenia, które mogły temu służyć. 
Radny Wojciech Adamski zauważył, że do tej pory te pomieszczenia stały puste i nie było 
potrzeby ich wykorzystywania.   
 
Radny Jarosław Konieczny podkreślił, że powyższa wypowiedź radnego wprowadza w błąd, 
ponieważ nie zakłada się budowy żadnych świetlic na wsiach, a jedynie ich modernizację,            
w skład której wejdzie także budowa boisk przy świetlicy. Radny Jarosław Konieczny 
podkreślił, że obecnie świetlica w Słoninie jest miejscem spotkań młodzieży, Koła Gospodyń 
Wiejskich. Radny Jarosław Konieczny poinformował, że ogrzewanie w świetlicy zostało 
wykonane w czynie społecznym i nie potrzeba również kogokolwiek zatrudniać, żeby obiekty 
te utrzymać.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że „my nic nowego nie będziemy budować”. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że obiekty są, jednakże wskutek zmiany 
przepisów wymagają one modernizacji i remontów, zaś remont jest to dostosowanie obiektów 
do obowiązujących przepisów, nie można poprzestać jedynie na pomalowaniu ścian w tych 
obiektach. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie powinniśmy dopuścić do 
niszczenia tych obiektów, które nie mogą być użytkowane ze względu na swój stan 
techniczny. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że należymy do Grupy LIDER 
Plus i środki, których zasadność wydatkowania podważa radny Wojciech Adamski, pochodzą 
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich i muszą być wydane do roku 2014. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w związku z faktem, że przystąpiliśmy do Grupy                   
w ubiegłym roku, na ten okres finansowania programów przypada na naszą gminę kwota 
860 000 zł, z czego 740 000 zł możemy wydać na inwestycje i to tylko w sołectwach, przez 
które przebiegają ścieżki i szlaki rowerowe, co oznacza, że nie można tych inwestycji 
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przeprowadzić w Głuchowie, tym bardziej przy budowie strażnicy, która jest budowana na 
gruncie straży pożarnej, a nie gminy. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że nie 
można inwestować środków publicznych na gruntach niebędących własnością gminy i nie 
można mówić, że my niszczymy inicjatywę społeczną, ponieważ nie robimy tego, a jedynie 
wydajemy pieniądze zgodnie z przepisami. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że nie 
może pozwolić sobie na wydatkowanie środków na grunt, który jest własnością 
stowarzyszenia. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że w Głuchowie jest otwarta             
w roku ubiegłym strefa rekreacji dziecięcej, stadion, który wymaga modernizacji, do której 
jesteśmy częściowo przygotowani, jednakże nie z tych środków, o którym jest mowa 
powyżej. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że faktycznie świetlica w Donatowie 
wygląda tak jakby była w dobrym stanie, jednakże wskutek zmiany przepisów, istnieje 
konieczność jej modernizacji po to, aby w ogóle mogli tam przebywać ludzie, tym bardziej, 
że za bezpieczeństwo osób tam przebywających odpowiada Burmistrz Gminy Czempiń.               
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 12 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i braku głosów „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                   
Nr XVI/133/11 Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 roku                     
w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy  Czempiń na 
lata 2012 – 2020 przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Skarbnik Gminy 
Czempiń – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 6 a porządku obrad: 
 
Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna odczytała projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Czempiń na 2012 rok.  
 
Do punktu 6 b porządku obrad: 
 
Przewodnicząca Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych radna Elżbieta 
Grygier odczytała opinię komisji stałych Rady Miejskiej o projekcie budżetu gminy Czempiń 
na 2012 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 6 c porządku obrad: 
 
Skarbnik Gminy Czempiń Halina Łączna odczytała uchwałę nr SO-0952/I/1/2011/Ln Składu 
Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 28 listopada 2011 roku             
w sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Gminy Czempiń na 2012 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 
Do punktu 6 d porządku obrad: 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Lew – Pilarska przedstawiła stanowisko w sprawie opinii 
i wniosków Komisji Finansów i Budżetu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej                            
w Czempiniu oraz opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu. 
Treść stanowiska stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 6 d porządku obrad: 
 
W dyskusji udział wzięli:  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak pytał, czym klub sportowy FENIX Team Borowo zasłużył sobie 
na obniżenie dotacji o 50 % w stosunku do roku poprzedniego, w roku obecnym mieli 10 000 
zł, obecnie planuje się w budżecie 10 000 zł i 2 000 zł dołożone po zawnioskowaniu wyższej 
kwoty. Radny Jerzy Krzyżostaniak pytał radnych Rady Miejskiej w Czempiniu, czy wiedzą, 
jakie są koszty rozgrywek w klasie B, koszty ubezpieczenia. Radny Jerzy Krzyżostaniak 
podkreślił, że jeśli zostałaby przegłosowana kwota 10 000 zł na dotację dla klubu, to wówczas 
oznaczałoby, że „nie znamy się na rzeczy”. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że jeśli 
zostaną dla innych klubów uchwalone dotacje w zaproponowanej wysokości, to i tak są to za 
małe pieniądze, ponieważ koszt utrzymania klubu na dzień dzisiejszy jest bardzo duży. Radny 
Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że może zrozumieć, iż gmina nie chce dawać pieniędzy na 
kluby, ale powinno odbyć się wcześniej spotkanie z prezesami klubów i wyjaśnione, dlaczego 
w takich wysokościach dotacje zostały zaproponowane. Radny Jerzy Krzyżostaniak 
zauważył, że nie rozumie, dlaczego dotacje w przypadku innych klubów pozostały na tym 
samym poziomie, a tylko klubowi FENIKS wysokość dotacji zmniejszono o 50 %. Radny 
Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że są kluby, które posiadają środki własne na takim samym 
poziomie, jak klub w Borowie. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że na terenie gminy 
Czempiń nie ma firm, od których byłaby możliwość pozyskania jakichkolwiek środków. 
Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli miałaby się dokonać jakakolwiek reforma 
działalności piłki nożnej na terenie gminy, to konieczne jest spotkanie wszystkich prezesów 
klubów, ponieważ to, co w dniu dzisiejszym zostało zrobione  budżetem dla FENIKS –a „to 
jest partyzantka”. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że w dniu, kiedy rozgrywany jest 
mecz w Borowie, można mówić o święcie – wielu mieszkańców wioski spotyka się na 
boisku; tym bardziej, że Borowo nie ma sali sportowej, nie ma miejsca, w którym można 
razem wypić kawę, dlatego jest radość z tego, że istnieje klub i w wiosce się coś dzieje. 
Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli klub otrzyma 12 000 zł dotacji, to nie wie, jak 
dalej będzie wyglądało jego istnienie. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że nie powinno 
dla kwoty dotacji mieć znaczenie miejsce zespołu w tabeli, tym bardziej, że jest szansa na 
wejście do B klasy w tym roku. Radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że na meczu                       
w Borowie jest więcej kibiców niż w Czempiniu. Radny Jerzy Krzyżostaniak poprosił 
radnych o pochylenie się nad tą sprawą i podjęcie próby znalezienia dodatkowych środków 
dla klubu. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że 6 000 zł wydajemy na dziesięciominutowe 
spotkanie na Rynku w Czempiniu w Sylwestra, „a co się dzieje na wioskach; może zrobimy 
takie spotkanie na rynku w Borowie, niech Czempiń przyjedzie do Borowa, czy wioski są 
nielubiane w tej gminie”. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że główne środki, jakie są           
w budżecie gminy Czempiń pochodzą z podatku rolnego, czyli od rolników mieszkających na 
wioskach. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że jeśli mielibyśmy rzetelnie 
przeanalizować sytuację wszystkich klubów, to należałoby się spotkać i przyjrzeć się sytuacji 
we wszystkich klubach, a nie tylko w FENIKS – ie. Radny Jerzy Krzyżostaniak poprosił                
o zmianę decyzji Burmistrza Gminy Czempiń w tej kwestii. 
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że przychyla się do opinii powyższej na temat 
Sylwestra w Czempiniu. Radny Maciej Głochowiak przypomniał, że Burmistrz wskazała, że 
radni spotykają się z wyborcami i mieszkańcami; tymczasem z wyborcami spotyka się 
czterech – pięciu radnych, ponieważ nie podejrzewa, aby mieszkańcy Głuchowa, Jarogniewic, 
czy Jasienia przyjeżdżali na dziesięć minut na Rynek, żeby zobaczyć fajerwerki. Radny 
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Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że 6 000 zł jest to za dużo, żeby „wyrzucać w powietrze”. 
Radny Maciej Głochowiak przypomniał, że podczas ostatniej sesji mówiło się, że nie ma 
pieniędzy na kosze na śmieci, które są zniszczone, być może warto byłoby 6 000 zł 
przeznaczyć właśnie na nie. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, że w dobie kryzysu 
zabawa w Sylwestra na Rynku nie jest mieszkańcom potrzebna.                  
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że budżet jest tradycyjny – oszczędny. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, że „wzruszyła mnie wypowiedź pani burmistrz jak czuwa nad 
bezpieczeństwem ludzi”. Radny Wojciech Adamski wskazał, że „od iluś lat nikt nie 
przejmuje się dziećmi idącymi z Tranowa do Iłowca, nikt nie przejmuje się, że od gimnazjum 
młodzież skręca na środek drogi, żeby iść dalej na osiedle”. Radny Wojciech Adamski 
przypomniał, że od pięciu lat wnoszony jest wniosek o oświetlenie Starego Borówka – 
głównej trasy młodzieży gimnazjalnej. Radny Wojciech Adamski wskazał, że pozycje                  
w budżecie gminy Czempiń są na poziomie roku ubiegłego, z czego można wnioskować, że 
na wszystkie zapytania radnych w roku przyszłym będzie taka odpowiedź jak w obecnym – 
„nie ma pieniążków” – dotyczy to zapadniętych studzienek, dziurawego asfaltu, 
pozapadanych chodników, w których brakuje płytek – to też jest bezpieczeństwo. Radny 
Wojciech Adamski podkreślił, że to dzięki radnym wpływy z podatku rolnego w 2012 roku 
będą wyższe o 1 mln zł niż przy stawce zaproponowanej przez Burmistrza. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, że przy tak małym budżecie trzeba wybierać – do dzisiaj nie 
zakończyliśmy budowy gimnazjum w Borowie. Radny Wojciech Adamski wskazał, że 
również rurociąg tłoczny z Borowa do Czempinia dałby więcej środków, ponieważ 
oszczędziłby koszty utrzymania oczyszczalni w Borowie, zwiększył opłacalność oczyszczalni 
w Czempiniu, tymczasem w prognozie finansowej zaplanowano przerwę w tej inwestycji na 
kolejnych kilka lat, zatem nie kończymy jednego zadania, a zabieramy się za nowe rzeczy. 
Radny Wojciech Adamski wskazał, że dlatego właśnie od dwunastu lat nie jest 
zagospodarowany budynek przy ulicy Parkowej, nie używamy windy pobudowanej przy tym 
budynku za 242 000 zł. Radny Wojciech Adamski wskazał, że lepiej byłoby wydawać środki 
finansowe tam, gdzie już się coś dzieje. Radny Wojciech Adamski podkreślił, że nad 
wydaniem każdej złotówki należałoby się bardzo mocno zastanowić w sytuacji, kiedy 
środków tych nie ma zbyt dużo. Radny Wojciech Adamski wskazał, że wysokość 
zaplanowanych kwot w budżecie gminy Czempiń wskazuje na to, że poziom realizacji zadań 
będzie taki sam, jak w roku obecnym; kwota 6 000 zł to bardzo mało na utrzymanie dróg 
osiedlowych, nie dość, że nie budujemy nowych dróg, to nie stać nas na wyrówniarkę, która 
zapewniłaby normalne przejście przez drogi osiedlowe. Radny Wojciech Adamski wskazał, 
że mieszkańcy Przylesia nie powinni kupować paliwa do kosiarki i wykaszać terenów 
zielonych, tym powinien zająć się Zakład Gospodarki Komunalnej w Czempiniu, fatalnie 
wyglądają również pobocza naszych dróg – od kilku lat nie były dosadzane drzewa. Radny 
Wojciech Adamski wyraził pogląd, że martwi go ten budżet, ponieważ będzie on tylko 
„budżetem przetrwania”. Radny Wojciech Adamski wskazał, że aby pozyskać środki do 
budżetu należałoby skorzystać z kontroli podłączeń do istniejącej sieci kanalizacji sanitarnej. 
Radny Wojciech Adamski pytał, ile czasu jeszcze „EKO – TECH” będzie za darmo 
użytkował gminne mienie, ponieważ wskutek tego uciekają dziesiątki tysięcy gminnych 
pieniędzy.  
 
Radny Stanisław Turno przypomniał, że rada gminy nie musi przekazywać środków na 
kluby sportowe, może to zrobić, jednakże należałoby zadać pytanie, w jakiej wysokości 
samofinansuje się Klub Sportowy FENIKS Borowo. Radny Stanisław Turno wskazał, że 
radni być może nie znają przepisów dotyczących finansowania rozgrywek w Okręgowym 
Związku Piłki Nożnej, ale nie ma przeszkód, żeby zostali z tym zapoznali podczas przerwy.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz uchylił pytanie 
radnego Stanisława Turno, ponieważ czas na zapoznanie się z wydatkami klubów sportowych 
był na posiedzeniach komisji, a w tej chwili toczy się dyskusja nad budżetem.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że w roku poprzednim Rada Miejska                    
w Czempiniu i również Burmistrz zwiększyli dotację dla Klubu Sportowego FENIKS TEAM 
Borowo do kwoty 20 000 zł, ponieważ klub miała awansować do wyższej klasy rozgrywek              
i były mu na to potrzebne środki. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że sezon minął, 
a klub zakończył rozgrywki na poziomie niższym niż zakładano. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że jeśli w roku przyszłym klub awansuje, to kwota dotacji będzie większa, 
tymczasem obecnie nie można mówić o żadnej dyskryminacji klubu. Burmistrz Dorot Lew – 
Pilarska pytała, czy w uchwale Rady Miejskiej w Czempiniu dotyczącej sportu widnieje zapis 
o finansowaniu klubu, czy o dotacji dla niego. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że 
dotacja to nie jest całkowite finansowanie działalności klubu, ale dofinansowanie określonych 
zadań zgodnie z uchwałą. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że jeśli mówimy, że 
pieniądze dla klubów są źle podzielone, to należałoby odpowiedzieć, według jakiego 
kryterium środki te powinny zostać podzielone – wg ilości zawodników czy wg jakiś innych 
kryteriów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że to właśnie Burmistrz Gminy na 
bazie danych z lat poprzednich wycenił realizację zadań. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska 
wskazała, że gdybyśmy chcieli wziąć pod uwagę ilość członków zrzeszonych w klubie –na 
przykład UKS „AS” ma 146 zawodników i dostaje kwotę dotacji 45 000 zł, zaś FENIKS 
TEAM Borowo ma 24 zawodników i dotację w wysokości 20 000 zł. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że nie ma żadnej miary, żeby odpowiednio wycenić zadania 
poszczególnych klubów – mają inne sekcje, grają w innych klasach, potrzebują innych 
trenerów. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że gmina udziela dotacji na wsparcie 
zadań realizowanych przez kluby; sport jest zadaniem własnym gminy i zleca je do realizacji 
klubom, jeśli jednak one nie chcą zadania tego realizować, to nie muszą podpisywać umowy  
z gminą. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że nie jest przeciwnikiem sportu, 
jednakże nie ma jednego sposobu na uregulowanie tych kwestii. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska poinformowała, że Klub Sportowy FENIKS TEAM Borowo otrzymał 20 000 zł 
dotacji, pozyskał zaś jedynie 1 000 zł śródków własnych. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że radny Maciej Głochowiak myli się twierdząc, 
że mieszkańcy Głuchowa czy Jarogniewic nie przyjeżdżają na Sylwestra do Czempinia. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poprosiła, aby radny chociaż raz przyjechał na Sylwestra do 
Czempinia i spotkał się ze swoimi wyborcami. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, 
że pieniądze na organizację tej imprezy nie są wyrzucone, ponieważ oprócz ciężkiej pracy, 
mieszkańcy muszą również mieć „coś dla ducha”.; zabawa ta jest dla mieszkańców, których 
nie stać na drogie imprezy, na wyjazdy – dla nich jedyną rozrywką w tym czasie jest zabawa 
na czempińskim Rynku, która jest już dziesięcioletnią tradycją.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przyznała, że na wszystko brakuje pieniędzy, ale trzeba 
pamiętać, że w trakcie roku 2011 zostały wprowadzone dodatkowe pieniądze na czystość i na 
utrzymanie dróg, tym bardziej, że w początku roku dużo środków zostało wydanych na 
zimowe utrzymanie dróg, gdyż dotychczas nie zdarzały się tak srogie zimy. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wskazała, że w miesiącu grudniu zostały nieco przystopowane prace związane 
z remontami na drogach, ponieważ nie było wiadomo, jakie będą potrzeby w związku                  
z pogodą, niemniej jednak zostały naprawione studzienki na cmentarzu w Głuchowie, na 
ulicy Długiej w Czempiniu. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska przypomniała, że  budżetu 
gminy zakupiono również drzewa do nasadzenia w czynie społecznym na Osiedlu Przylesie; 
w 2011 roku wyrównano drogi jeden raz, jednak w 2010 roku wyrównywano je dwukrotnie, 
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na łatanie dziur wydaliśmy 56 000 zł – dziury te były skutkiem srogiej zimy i należało 
ponieść takie nakłady.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska odnosząc się do inwestycji budowy odcinka rurociągu 
pomiędzy Borowem a Czempiniem wskazała, że dzięki temu, że udało się wykonać tą część 
inwestycji, uratowaliśmy dla gminy setki tysięcy złotych – grunt, na którym była realizowana 
inwestycja otrzymaliśmy kiedyś od Agencji Nieruchomości Rolnych z określonymi 
obostrzeniami; gdybyśmy w tym roku nie pobudowali tego odcinka rurociągu, to w roku 
przyszłym gmina musiałaby oddać Agencji równowartość tegoż gruntu, a byłyby to setki 
tysięcy złotych. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że na razie dalszy ciąg inwestycji 
zostanie odłożony w czasie, ponieważ w roku przyszłym ma być kontynuowana budowa 
kanalizacji w Głuchowie i rozpoczęta budowa kanalizacji w Piotrkowicach i Jasieniu. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że na więcej nas nie stać, ponieważ inne 
dziedziny życia gminy pochłaniają bardzo dużo środków finansowych.  
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że budżet nie jest idealny – nie jest 
zadawalający ani dla Burmistrza, ani dla Skarbnika, jak również dla poszczególnych radnych, 
jednakże do końca nie wiemy, jak będzie się od kształtował – od nowego roku zwiększa się 
składka rentowa o 2 %, jednakże nie ma jeszcze przepisów, które pozwalałyby na 
uwzględnienie tego w projekcie budżetu na 2012 rok – wzrost tej składki spowoduje 
konieczność poszukania około 200 000 zł w obecnym budżecie. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wskazała, że docierają do nas niepokojące informacje, że zmniejszona zostanie,                 
w stosunku do tej podanej w metryczce, subwencja oświatowa. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska wyraziła nadzieję, że przed samorządami nie zostaną postawione dodatkowe zadania, 
które będą wymagały dużych nakładów finansowych, ponieważ wówczas konieczne będzie 
obcięcie wydatków na inwestycje. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że budżet           
w takim kształcie, jak przedstawiony obecnie pozwoli na w miarę normalne funkcjonowanie 
gminy przynajmniej na początku roku. 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w kwestii „EKO – TECHU”  - gmina 
jest na drodze sądowej z firmą, odbyła się już jedna rozprawa, następna odbędzie się                   
w styczniu i gmina chce za wszelką cenę ten majątek odzyskać, ponieważ jest to majątek 
gminy, jednakże „EKO – TECH” nie chce za wszelką cenę oddać go gminie. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska wyraziła obawę, że sprawa może toczyć się latami, ponieważ „EKO – 
TECH” stosuje uniki składając pisma procesowe do sądu na dzień przed rozprawą, mecenas 
otrzymuje je w dzień rozprawy i nie jest w stanie się do tych pism ustosunkować. 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak zauważył, że środki z dotacji dla Klubu FENIKS TEAM Borowo 
wynoszą 95% wszystkich środków klubu, również w klubach sportowych HELIOS i LZS 
Głuchowo kwota dotacji stanowi 95% środków własnych. Radny Jerzy Krzyżostaniak 
wskazał, że są to kluby w wyższej klasie i również nie mają zbyt wielu środków własnych, 
dlatego nie znajduje uzasadnienia dla tak poważnego zmniejszenia kwoty dotacji dla Klubu 
FENIKS TEAM Borowo. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że nie rozumie propozycji 
kwoty dotacji dla klubu FENIKS TEAM Borowo, tym bardziej, że klub nie ma żadnego 
budynku gospodarczego, z którego mógłby korzystać, zawodnicy przebierają się w garażach 
kupionych ze środków funduszu sołeckiego, mecze odbywają się na boisku Zakładu Hodowli 
Roślin Strzelce, kolejny fundusz sołecki został zaplanowany na budowę boiska wiejskiego, 
aby klub mógł grać na własnym obiekcie. Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że rozumie, iż 
gmina nie musi finansować działalności klubu, ale nie było żadnych spotkań z prezesami 
klubów, nikt nie poinformował prezesa, że może dojść do sytuacji, w której tak drastycznie 
zostanie obcięta dotacja.  
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Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że przyczyną zmniejszenia dotacji jest fakt, że 
Klub FENIKS TEAM Borowo nie awansował do wyższej klasy. Burmistrz Dorota Lew – 
Pilarska podkreśliła, że w roku poprzednim środki zostały zwiększone tylko dlatego, że klub 
miał awansować. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że władze gminy nie są od 
tego, żeby zapewniać klubowi szatnie i inne rzeczy – to zarząd klubu powinien zadbać o te 
sprawy. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że podsumowania pracy klubu dokonuje 
się na końcu roku, wówczas kluby przedstawiają sprawozdania ze swojej pracy. Burmistrz 
Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że przepisy prawa nie stanowią o tym, aby musiały 
odbywać się spotkania z prezesami klubów; gmina zleca zadania do realizacji i następnie jak 
najobiektywniej je ocenia.  
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wskazał, że sezon piłkarski kończy się w czerwcu i jeśli okaże 
się, że drużyna awansuje, to wówczas będzie to dla klubu problem, ponieważ nie będzie 
możliwa dalsza gra w wyższej klasie. Radny Jerzy Krzyżostaniak podkreślił, że nie tylko 
Klub Sportowy FENIKS TEAM Borowa ma 5 % własnego wkładu środków, ale też inne 
kluby, a otrzymają dotację na tym samym poziomie.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podkreśliła, że fakt, iż w ogóle kluby w roku przyszłym 
mają szansę na pozyskanie dotacji jest wynikiem dobrej woli Burmistrza, poza Klubem 
FENIKS TEAM Borowo; jest tak dlatego, że prezesi i zarządy klubów nie pilnują prawa 
obowiązującego w naszej gminie – termin składania wniosków mijał 30 września, do godziny 
13.00 złożony był tylko jeden wniosek, a Urząd Gminy w tym dniu pracował do godziny 
14.00, pozostałe kluby złożyły wniosek na skutek telefonu, który poleciła wykonać 
pracownikowi. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska wskazała, że te telefony zakończyły się              
w kilku przypadkach oburzeniem, że tak późno prezesom zostało przypomniane                             
o konieczności składania wniosków. Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że             
w budżecie nie została ujęta dotacja dla Stowarzyszenia Sportów Walki SKORPION, 
ponieważ wniosek został złożony, ale bez załączników, o których uzupełnienie zostały 
wezwane władze klubu, jednakże tego nie zrobiły.   
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz  poprosił                    
o uściślenie przez radnego Jerzego Krzyżostaniaka, czy wcześniej zgłoszona prośba                       
o przerwę w obradach jest wnioskiem formalnym. 
 
Radny Jerzy Krzyżostaniak wycofał prośbę o przerwę, ponieważ nie widział zainteresowania 
wśród radnych tym tematem, a spotkanie w tej sprawie powinno odbyć się przed sesją, na 
której uchwalany jest budżet, radni te informacje powinni pozyskać wcześniej.                                                  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 13 radnych: 11 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę Nr XVI/134/11 
Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 21 grudnia 2011 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Czempiń na 2012 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez 
Skarbnik Gminy Czempiń – Halinę Łączną. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska podziękowała Radzie Miejskiej w Czempiniu za podjęcie 
uchwały budżetowej, jest ona planem pracy na rok następny i z pewnością będzie 
wielokrotnie zmieniany, ale wytycza kierunki działania na rok przyszły. Burmistrz Dorota 
Lew – Pilarska wyraziła nadzieję, że przy pełniej współpracy i zrozumieniu dla sytuacji, które 
będą występowały, uda się budżet zrealizować poprawnie i w miarę możliwość zrealizować 
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wnioski przedkładane przez radnych.   
 

Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do sprawozdania Burmistrza Gminy Czempiń wraz  z wykazem zarządzeń stanowiącego 
załącznik nr 12 do niniejszego protokołu uwag nie wniesiono.  
 
Do punktu 8 porządku obrad:  
  
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że 
w okresie międzysesyjnym:  

1. reprezentował Radę Miejską w Czempiniu podczas uroczystości, na które była 
zapraszany- w ostatnim czasie były to spotkania opłatkowe i Jasełka; 

2. uczestniczył w sesji rady Gminy Krzywiń, podczas której złożył podziękowanie za 
współpracę dotychczasowemu Przewodniczącemu Rady – Romanowi 
Majorczykowi;   

3. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęły: 
1) pismo Komitetu Organizacyjnego 40 – lecia ukończenia Szkoły podstawowej 

w Czempiniu – załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że pismo zostanie 
przekierowane do Komisji Oświaty, Kultury, Kultury Fizycznej, Sportu                  
z prośbą o przygotowanie opinii w sprawie tego wniosku;  

2) odpis wyroku Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego z dnia 30 listopada 
2011 roku – załącznik nr 14 do niniejszego protokołu. 
 

Do punktu 9 porządku obrad:  
 
W związku z brakiem interpelacji, odpowiedzi nie udzielano.   
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Radny Wojciech Adamski zaprosił mieszkańców na Osiedle Przylesie do obejrzenia 
tradycyjnie już przyozdobionych domów na Święta Bożego Narodzenia.  
 
Radny Jarosław Konieczny przypomniał, że w dniu 3 września 2010 roku Ochotnicza Straż 
Pożarna w Słoninie otrzymała od gminy 10 000 zł na wymianę bramy strażnicy; w zawiązku          
z wymianą bramy postanowiono o modernizacji świetlicy – na remont pozyskano 7 000 zł, co 
pozwoliło na wymianę od podstaw posadzki i tynków. Radny Jarosław Konieczny 
przedstawił dokumentację fotograficzną dotyczącą remontu i podziękował za środki gminne.  
Dokumentacja stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu.  
 
Burmistrz Dorota Lew – Pilarska poinformowała, że w ubiegłym tygodniu w Warszawie 
wraz ze Skarbnikiem Gminy Czempiń podpisała umowę w Narodowym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej o umorzenie części pożyczki w kwocie prawie 300 000 zł, 
co było efektem poprawnej realizacji umowy z 2000 roku na pożyczkę, która wynosiła prawie 
4 500 000 zł; kwota prawie 300 000 zł trafi do wolnych środków budżetowych na rok 
przyszły.   
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Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, że w dniu wczorajszym 
uczestniczył w otwarciu świetlicy w Starym Gołębinie, która została wyremontowana                   
w części z funduszu sołeckiego, z nakładem środków mieszkańców sołectwa; koszt remontu 
wyniósł 13 500 zł. Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, że remont został 
wykonany przy dużym zaangażowaniu sołtysa wsi Eugeniusza Wachowiaka, za co w tym 
momencie podziękował obecnemu na sali sołtysowi.   
 
Przewodniczący radny Krzysztof Sankiewicz złożył życzenia świąteczne przybyłym na sesję.  
 
Do punktu 11 porządku obrad 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny 
Krzysztof Sankiewicz zamknął obrady XVI sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu 
/-/Krzysztof Sankiewicz 

Protokołował: 
Kierownik Referatu Organizacyjnego 
mgr M. Głucha – Napierała  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


